
Nieuwsteegbrug k laar
Toen d e s t a d z i c h í n 1389 u i t b r e i d d e t o t d e W i t t e - e n
Zoeterwoudsesingel denpte men t e g e l i j k e r t i j d h e t
g r a c h t j e d a t ín de tegenwoordige Nieuwsteeg l i e p .
Vervo lgens werd er e e n s t e n e n b r u g m e t t w e e bogen o v e r
h e t S teenschuu r ges lagen n a a r d e K o e p o o r t s g r a c h t
( tegenwoordig D o e z a s t r a a t ) .
I n 1643 werd de b r u g vervangen door een n ieuwe , m e t ín
p l a a t s v a n t w e e sma l le bogen, één brede boog.
I n 1807 o n t p l o f t e h e t k r u i t s c h í i p , d a t n i e t v e r van d e
Nieuwsteegbrug afgemeerd l a g . Deze e x p l o s i e beschadigde
de b rug zo e r n s t í g d a t een g r o t e renova t i e a l í n b e g i n
13808 noodzake l i j k was. Pas ín 1864 werd bes lo ten een
geheel níeuwe b r u g te bouwen. Ì
In h e t n a j a a r van 1989 werd aangevangen m e t een
grondige opknapbeurt , of b e t e r gezegd v o l l e d i g e
nieuwbouw ín een oud j a s j e gestoken.
De brug, verkeerde al geru ime t í j d ín een s l e c h t e s t a a t .
Het metselwerk van h e t brugdek was t o t a a l g e b a r s t e n ,
waardoor he t regenwater v r i j s p e l had.
T i j d e n s de res taura t ie s t u i t t e men op de oude a a n z e t
van d e brug d í e o v e r d e K o e p o o r t s g r a c h t l i e p e n o p d e
funde r í ng van een h u i s , da t t i j d e n s de krui tramp van
1807 sneuvelde. In de walmuur aan de z i j d e van de
Doezs t raa t heef t men nu aangegeven waar de brug o v e r de
Koepoor t sg rach t z i ch b e v o n d ,
Typerend voor deze brug was de a l t i j d zo weelder ige
b e g r o e i i n g m e t o . a . de Blaasvaren, de Muurleeuwebek en
de Mannet jesvaren. De o p z e t was dat brokken walmuur m e t
deze b e g r o e í i n g naar d e Hor tus zouden worden
o v e r g e b r a c h t , Helaas i s d i t n i e t gebeurd. Wel wordt
g e t r a c h t o m met veel m o r t e l - e n k a l k r i j k e s p e c i e h e t
metselwerk wederom g e s c h i k t te maken v o o r deze
begroe i ing ,
De lantaarns, d i e in de r 30-er j a r e n v e r w i j d e r d werden,
komen ook weer t e r u g . E n d a t í s een mooi l i c h t p u n t i n
d i t een hee t j e donkere gedee l t e van de w i j k .

Ber t  P i j nacker,
met v e e l dank aan R. v. G u l i c k , a f d . Stadavernieuwing.
Fo to : Monumentenzorg Le iden



F o r u mMil ieuenBinnenstad

Op 7 f e b r u a r i vond in h e t buurtcentrum
D i j k 33 een forumavond p l a a t s ,
georganiseerd d o o r de S t i c h t i n g Buurtwerk
Binnenstad, M i l i e u d e f e n s i e Leiden, d e
w i j k v e r e n i g i n g Maredorp/de Camp e n d e
ENFB. H e t aanvanke l i j k aangekondigde
onderwerp ‘ M i l i e u en Binnenstad! was op
deze avond geheel t oegesp i t s t op h e t
thema verkeer en d i t b leek een goede
keus , omdat d i t thema a l l e e n a l ru im
voldoende aanknopingspunten bood v o o r een
avondvu l lend programma.
Voorafgaand aan de i n l e i d i n g e n v a n de
forumleden werd een v i d e o fi l m van de ENFB
ver toond o v e r h e t fie tspadenp lan van
D e l f t , w a a r i n men k o n z i e n d a t s t imuleren
van h e t fi e t s e n door een s t e l s e l van
goede en v e i l i g e fie t spaden , meer
( b e w a a k t e ) fi e t s e n s t a l l i n g e n e n goede
r o u t e - a a n w i j z i n g e n v o o r fi e t s e r s kan
b i j d r a g e n aan h e t m i l i e u v r i e n d e l i j k e r
maken van h e t v e r k e e r. Voorz ien ingen
z o a l s d e fi l m l i e t z i e n voor D e l f t z i j n
evenwel ook in Le iden te v i n d e n , maar
missch ien nog n o o i t zo e x p l i c i e t naar
‘voren gebracht .
N a een k o r t e i n l e i d i n g van d e h e e r M .
Viëtor a l s v o o r z i t t e r van h e t forum
volgden d e b i j d r a g e n van d e o v e r i g e v i e r
forumleden.
D e h e e r J . H a r t s t r a ( w i j k v e r e n i g i n g
Maredorp/de Camp), d i e de heer Vel lekoop
van d e D i r e c t i e M i l i e u v e r v i n g , sprak
o.m. o v e r de toenemende stank-en
ge lu idsove r l as t a l s gevolg van h e t
( a u t o ) v e r k e e r e n d e v e r k e e r s - m i l i e u ‑
kaar ten d i e door d e D i r e c t i e M i l i e u z i j n
opgesteld in h e t kader van een p r o j e c t
van h e t M i n i s t e r i e VROM,
De heer E. Meel is (Werkgroep Mil ieubeheer
L e i d e n ) ves t i gde o .m. de aandacht op h e t
spanningsveld t u s s e n h e t Leidse verkeers ‑
en parkeerbeleid en h e t door de

randgemeenten en h e t R i j k gevoerde
b e l e i d , da t veel aant rekke l i j ker is voor
h e t autoverkeer en daardoor h e t meer
s t r i n g e n t e Leidse be le id d r e i g t u i t t e
h o l l e n . E r í s een i n t e g r a a l verkeers- e n
parkeerbeleid nodig!
Mevrouw Heleen Bosscher ( b e w o o n s t e r
P a n c r a s - O o s t ) sprak over h e t dilemma
t u s s e n i n d e ( b i n n e n ) s t a d wonen e n bui ten
wonen en noemde a l s oplossings ‑
mogelijkheden: autoverkeer b u i t e n

Keor'eWaln

binnenstadde houden, be te r openbaa r
v e r v o e r, meer goedkopere t a x i ' s , geen
doorgaand verkee r door de binnenstad en
herwaa rde r i ng voor h e t vervoer over h e t
wate r ( L e i d e n b e z i t een ideaa l s t e l s e l
van waterwegen). Haar s u g g e s t i e i s :
parkeergarages d i e er nu t o c h al z i j n 's
avonds e n ' s nachts o p e n s t e l l e n voor
bezoekers en bewoners om daarmee de s t a d
a a n t r e k k e l i j k e r t e maken/houden v o o r d e
bewoners.
De heer Swar t Voorspu i (GGD - Den Haag)
t e n s l o t t e besprak d e i n v l o e d van h e t
verkeer op de gezondheid en onderscheidde
d a a r b i j 3 f a c t o r e n , n . l . v e i l i g h e i d ,
g e l u i d en s tank ( d i e psychosomatische
gevolgen kunnen h e b b e n ) en
l u c h t v e r o n t r e i n i g i n g door s t o f f e n d i e b i j
r e g e l m a t i g e inademing f y s i e k e gevolgen
( k u n n e n ) hebben. H i j konsta teerde o.m.
dat s t i l l e g g e n van h e t verkeer b i j smog‑
alarm meer be teken t v o o r de
v e r k e e r v e i l i g h e i d dan voor d e
volksgezondheid. B i j smog-alarm ben je
f e i t e l i j k a l te l a a t m e t maat rege len .
N a d e v i e r i n l e i d i n g e n werd door d e
wethouder, mevrouw Van d e r Molen,
gereageerd. Z i j s t e l d e o . m . d a t h e t
g e m e e n t e l i j k b e l e i d a l s i n d s 1974 'zoveel
moge l i j k ! h e t k a r a k t e r k r e e g van
bevorder ing van fi e t s en openbaar
v e r v o e r. D e g e m e e n t e w i l h e t autoluwe
g e b i e d z o w i j d m o g e l i j k u i t b r e i d e n maar
h e t g r o o t s t e probleem d a a r b i j i s
parkeergelegenheid en bovendien h e e f t de
binnenstad n a a s t wonen nog d i ve rse andere
funct ies, d i e ve rkee r met z i c h
meebrengen. H e t idee was en is om rond de
binnenstad, om h e t kernwinkelgebied, een
rand van parkeergarages te maken. D a t kan
een oplossing z i j n wanneer b innen d i e
rand geen parkeermogeli jkheden meer
bestaan en f o u t parkeren door s t r e n g e
cont ro le ( s i c ! ) word t tegengegaan.
Hierna g a f inmide ls gearriveeerde de heer
Vellekoop nog een a a n v u l l i n g over d e
verkeersmilieukaarten en t e n s l o t t e werd
de avond a fges lo ten met een ( t e k o r t e )
d i scuss ie ,
Al met al een avond waarop h e t verkeers”
milieuprobleem van a l l e kanten werd
besnuffeld zonder de i l l u s i e van een
oplossing geheel in rook te z i e n opgaan:
Er is nog hoop!

C . F , van der Schaaf
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De heer Vos meent dat speelgelegenheid e 
groen belangrijke thema's zijn. Hij merkt 
op dat aan de Langebrug speelgelegenheid 
voor kinderen ontbreekt. 

De heer van der Schaaf geeft nadere 
toelichting over de activiteiten rond het 
thema welzijn. Het werkgroepje acht het 
milieu een belangrijk item. Er is een 
inventarisatie gemaakt van milieu- 

onderwerpen die aangepakt moeten worden. 
Getracht zal worden om in de wijkkrant 
aan milieuzaken meer aandacht te geven. 

Mevrouw Kwaadgras acht meer voorlichting 
over milieuzaken in de wijk gewenst en 
biedt zich aan om bewoners in persoon te 
bezoeken om de leefbaarheid in de wijk 
onder de aandaet te brengen. 

Mevrouw van Welzen zegt dat de heer Van 
Leeuwen (Pieterskerkgracht) oude kranten 
inzamelt. 

De heer Verhulst meent dat de 
wijkvereniging ook ten aanzien van het 
punt milieu aandacht zou kunnen vragen op 
politieke bijeenkomsten die in het kader 
van de komende gemeenteraads- 
verkiezingen worden gehouden. 

7.at verder ter tafel komt 

Op voorstel van de voorzitter besluit de 
vergadering met algemene stemmen om 
Jacques van Cruijsen tot ere-lid van de 
vereniging te benoemen. 

8. Rondvraag 

De heer van Gelderen acht de benadering 
van het bestuur om te anticiperen op 
ontwikkelingen rond thema's een goede 
zaak, maar mist nog de concrete 
uitwerking. Als rode draad met 
betrekking tot het thema "bebouwde 
ruimte" stelt hij voor: het voorkomen van 
blijvende schade aan de bebouwing. 

De heer Meerman stelt voor dat ten 
aanzien van de uitwerking van de thema's 
aansluiting wordt gezocht bij andere 
wijkverenigingen. 

De heer Hoff meent dat bij verkeers- 
problematiek altijd gedacht wordt aan 
auto's, maar dat het hier niet alleen om 

gaat. 
Hij vraagt aandacht voor 
problematiek. 

9. Sluiting 

D. Morreau 
secretaris 

Jaarverslag 

de voetgangers- 

De voorzitter zegt tenslotte dat de 
verschillende opmerkingen en voorstellen 
rond de thema's nader zullen worden 
bekeken. De aanwezigen worden uitgenodigd 

voor de aansluitende receptie van de 
afgetreden voorzitter Van Cruij sen.. 
Niets meer aan de orde zijnde sluit zij 
vervolgens de vergadering en bedankt de 
aanwezigen voor hun komst. 

1989 
Op 1 januari 1989 was het bestuur van de 
vereniging als volgt samengesteld: 

R.J. van Cruijsen, voorzitter 
A.W. Wamsteker-Meijer, secretaris 
J.J.M. Gerritsen, penningmeester 
L.J.A. Pijnacker 
C.F. van der Schaaf 
B. Schrevel 
B. Veldman 

In de loop van het jaar traden de heren 
Schrevel en Veldman af en werden in hun 
plaats benoemd: 

Mw. J. Zijlstra 
L.B. Vos 

Op verzoek van de voorzitter is in de 
periode september-december de secretaris 
opgetreden als waarnemend voorzitter. 

De algemene ledenvergadering werd 
gehouden op 13 september 1989. Het 
verslag van de vergadering is 
gepubliceerd in de Hart van de Stad Krant 
nummer 51. De leden gingen accoord met 
het jaarverslag van secretaris en 
penningmeester. 
Het bestuur heeft 7 maal vergaderd. 
Er zijn vier Hart van de Stad Kranten 
uitgekomen, te weten de nummers 49 tot en 
met 52. 
Het aantal betalende leden bedroeg per 
ultimo 1989 129, het aantal donateurs ll. 
In 1989 hebben zich 16 nieuwe leden 
aangemeld; wegens verhuizing heeft er 1 

f ) 
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Als u in de lawine van reisgidsen door 
de bomen het bos niet meer ziet, 
ga dan naar CEBUTO, uw vakantie- 
specialist. 
Beteruitmet CEBUTO 
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dag- en avondkursussen: 
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• boetseren, • schilderen. 
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Doezastraat 21 Jacqueline van Heteren sinds 1863 
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Boekhandels: 2311 TM LEIDEN 
Tel. 120727/144208 071-122 395 Breestraat 93,2311 CK Leiden. 

de Kempenaerstraat 28 Tel. 071-160500. 
Marcella Bus 2341 GM Oegstgeest 

academie Leidse Plein AZL, Korevaarstraat 3 Tel. 172308/154916 
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Patersbrugontwikkelingen 
In de wijkkrant van oktober 1989 hebben 
we uitgebreid aandacht besteed aan de 
ontwerpen voor een nieuwe Patersbrug, die 
door 3 architecten ingeleverd waren nav 
een door de gemeente uitgeschreven prijs- 
vraag. Onze slotconclusie was, dat we 
hoopten, het resultaat spoedig uit de 
dagbladen te vernemen. 
En resultaat heeft het inderdaad gehad, 
echter pas in februari 1990: B & W be- 
sloten toen de plannen af te wijzen van- 
wege de hoge kosten! In de voorwaarden 
waaraan de plannen moesten voldoen was 
o.a. een kostenbedrag van f 500.000,-- 
genoemd, een bedrag waar de architecten 
zich keurig aan gehouden hebben, waarbij 
zij ervan uitgingen dat dit bedrag 
bedoeld was voor de bouwkosten ex BTW., 
een vrij gebruikelijke gang van zaken. 
Achteraf is gebleken, dat niet duidelijk 
is aangegeven, wat er allemaal in die f 
500.000,- diende opgenomen te zijn: de 
bouwkosten, de BTW, de voorbereidings- 
kosten van de afd. Civiele Werken en de 
architectkosten (tesamen zo'n 25 %) , 
waardoor het totaalbedrag ver boven het 
geraamde bedrag kwam. 
Overigens wees het juryrapport het 
ontwerp van Descombes als winnaar aan. 
De gemeente heeft onzorgvuldig 
geopereerd, aldus de opvatting van de 
leden van de raadscommissie voor 
ruimtelijke ordening en verkeer. 
De wethouder gaf toe dat de gang van 
zaken niet de schoonheidsprijs verdient. 
Het ambtelijk advies aan E & W hield 
herbouw van de bestaande booms tamme- 
tjesbrug in, mede gezien de relatief 
geringe onderhoudskosten in de loop der 
jaren. 
Gezien haar financiele positie en de 
andere wensen die er leven (herinrichting 
Breestraat, stationsplein) heeft het 
College besloten dit advies over te 
nemen. 

J.J.M. Gerritsen 

Programma Pieterskerk 
maart 
za 24 optie diner 

april 
zo 01 
ma 02 
di 03 
vr 06 
za 07 
zo 08 
do 12 
vr 13 
WO 18 

za 21 
vr 27 
za 28 
ma 30 

Beurs v. Duitse wijn 
idem, symposium 
idem, seminar 

opbouw beurs 
Antiquare, boekenbeurs 
idem 

Bachkoor, Mattheus 
idem 

feestavond, prof.Hoedemaker 
19.00-01.00 

Rommelmarkt 09.00-17.00 
Sterrewacht? 19.30-23.00 
Sterrewacht, optie 
Koninginnedagconcert 
wijkvereniging 

mei na 05 Dankdienst 5 mei 
za 05 Bevrijdingsconcert 

RCM Vox Humana 

400 jaar Hortus Leiden 
periode maart/juni 

"Impressies uit vier eeuwen 
Hortus" in het tuinhuis; 
orchideeén in de kassen; 

: gratis toegang ivm 
museumweekeinde; 
Floraconcert, aanvang 15 uur 
offic. opening Clusiustuin 
overzichtstentoonstelling 
bloembollencultuur in 
Nederland; 

7 t/m 11.5 : intern. symposium 
"De authentieke tuin" 

18 t/m 20.5: Ikebana- en Origami- expos. 
26.5- 17.6: tentoonstelling Orangerie: 

"Sieraden en aquarellen" 
9.6 nat. milieu- en bijenmarkt 

terrein Sterrewacht 
23.6- 1.7 : 'bijenvolken en vetplanten 

Vanaf maart: 

13 t/m 17 .4: 
28 + 29.4 

29.4 
1.5 
5 t/m 13.5 

3 

19.00-24.00 

19.00-23.00 
10.00-23.00 
10.00-23.00 
16.00-21.00 
10.00-18.00 
10.00-18.00 
19.00-23.30 
10.00-16.00 

14.00-16.30 

09.00-11.00 

20.00-23.00 
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Leven in de stad 
Beeldbepalend. Een mooi woord. Een woord 
voor stedebouwkundigen, planologen en 
ambtenaren. Maar met het leven in de stad 
heeft dat niet zo veel te maken. Alleen 
met het levenloze, de stenen, ijzeren en 
houten omgeving. Ook belangrijk, 
toegegeven. Maar toch, wat er lft in de 
stad is veel en veel beeldbepalender. En 
veel fascinerender. 

Neem nu die man aan de overkant van de 
Breestraat. Keurige overjas, hoed op, 
wandelstok. Waar zie je dat nog? Dat is 
toch eens zo beeldbepalend als het Gulden 
Vlies waar hij zojuist langs loopt? 
Het Gulden Vlies is een monument, zult U 
zeggen. Een monument is meer waard dan 
een beeldbepalend gebouw, en je mag er 
nog minder aan veranderen. Is die man dan 
niet bijna een monument? 
Voor zover een mens dat kan zijn, is hij 
ver gekomen: beeldbepalend voor de wijk 
en zowat een monument. Maar we mochten 
nog wel iets veranderen aan het beeld en 
dat hebben we gedaan. Vandaar die stok. 

U begrijpt er natuurlijk niets van en 
daarom zal ik het U uitleggen. 

Onze wijkvereniging had een voorzitter, 
iemand die zich bij elkaar tien jaar lang 
heeft ingezet voor Uw belang en Uw 
amusement. Hij heeft er zijn hobby's in 
kunnen uitleven (oude gebouwen 
bijvoorbeeld), zijn ergernis in kunnen 
vinden (de moeizame relatie met de 
gemeente natuurlijk), zijn 
teleurstellingen in ondervonden (omdat U 
niet op het wijkfeest geweest bent ter 
ere van twaalf-en-eenhalf jaar 
wijkvereniging), maar hij heeft er ook 
plezier in gehad. Vanwege het gevoel dat 
het zinvol was, al was het soms 
ondankbaar werk. Vanwege de vrolijke 
momenten en vanwege de zwierigheid die je 
er in kon leggen. Nu is Leiden niet zo'n 
heel zwierige stad, maar wel een beetje, 
met zo'n vaderlands kleurtje. Dat sprak 
hem aan. Niet oud, maar ouderwets dus. 
Die stok kon nu nog tot meerdere glorie 
van de zwierigheid dienen. Op een goede 
dag is hij misschien alleen nog maar een 
noodzakelijk kwaad en trouwens dan zou 
déze stok ook niet meer voldoen. 

Welke stok, wilt U weten? 
De stok die U hem ten geschenke hebt 
gegeven bij zijn afscheid als voorzitter 
van de wijkvereniging. Dat wist U niet? U 
bent niet op de afscheidsreceptie 
geweest? Foei, U was er ook al niet op 
dat feest vorig jaar. U hebt veel gemist, 
want het was een leuk feest en een 

gezellige receptie. Maar dan weet U nog 
meer niet: U hebt hem ook benoemd tot 
erelid van de vereniging. Het eerste en 
enige erelid. U kunt hem nog feliciteren 
-en dat zou ik maar doen- als U hem tegen 
komt. U komt hem zeker tegen, want hij is 
niet voor niets beeldbepalend voor de 
binnenstad, je komt hem overal tegen. 
U weet niet hoe onze Jacques van Cruijsen 
eruit ziet? Hoe is het mogelijk, U weet 
toch ook hoe het Gulden Vlies eruit ziet! 
Maar wees gerust, het kan niet missen: 
als U een zwierig heer met keurige 
overjas, hoed en wandelstok door de 
Breestraat ziet stappen, dan is het 
moment aangebroken om hem even de hand te 
drukken. Om hem geluk te wensen met zijn 
erelidmaatschap. Om te vragen hoe het hem 
vergaat, zo zonder zijn vereniging. En om 
met mij te constateren dat hij gelukkig 
nog niet versteend is tot monument. 

En voor al diegenen die dit gelezen 
hebben en wèl op de receptie waren: dit 
stuk was natuurlijk niet voor U bedoeld, 
maar misschien kunt U het voorlezen aan 
iemand die nog niet zo'n scherp beeld 
heeft voor wat in onze binnenstad 
belangrijk is en wat niet. 

Afra Wamsteker 

GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN 

De meeste mensen zullen hun oproepkaart 
voor de gemeenteraadsverkiezingen op 21 
maart a.s. al in huis hebben. U kunt dan 
kiezen uit ll partijen: Anti-AfpakPartij 
(AAP), CDA, D'66, De Groenen, Leefbaar 
Leiden (LL), Leiden Weer Gezellig (LWG) , 
Groen Links (GL), PvdA, combinatie 
SGP/GPV/RPF, Socialistiese Partij (SP) en 
VVD. 
De partijen zijn inmiddels begonnen aan 
hun verkiezingscampagnes en tegelijker- 
tijd komen de verkiezingsprogramma's uit. 
De programma's staan natuurlijk boordevol 
(nieuwe) plannen en ideeën en gaan over 
heel veel zaken die de bewoners van 
Leiden raken in hun wonen, werken, 
verplaatsen enz. Ik zal hier de voor mij 
opvallende punten uit de programma's (van 
LWG en AAP heb ik geen programma ont- 
vangen) weergeven voorzover het gaat over 
het verkeer en het parkeren in de binnen- 
stad en met name in onze wijk. Ik kan 
zelfs op dat terrein niet helemaal 
volledig zijn, vanwege de beperkte ruimte 
in dit blad en de omvang van alle verkie- 
zingsprogramma's (ruim 250 pagina's). 

De bereikbaarheid van en de parkeerge- 
legenheid in de binnenstad voor auto's 
speelt bij bijna alle partijen. Alleen de 
Groenen en GL stellen dat ze geen nieuwe 
parkeergarages in de stad willen. De 

) 

) -) 

Na een korte rondvraag wordt besloten dat 
tijdens de vergadering niet zal worden 
gerookt. 

3A Financieel jaarverslag 1989 

De voorzitter wijzigt de agenda en voegt 
dit punt toe. 
De penningmeester leest het financiel 
jaarverslag en meldt een lichte steiging 
van het ledenbestand. De heer van 
Gelderen deelt namens de kascontrole- 
commissie mee dat het verslag 
boekhoudkundig accoord is bevonden.De 
penningmeester is daarmee gedechargeerd. 
De voorzitter bedankt de penningmeester 
en de kascontrole-commissie. De heer 
Verhulst merkt op dat ook de besteding 
van de middelen van de vereniging wat hem 
betreft ter discussie moeten staan. Hij 
meent dat finaneibel gezien teveel 
aandacht is besteed aan de recente 
jubileumviering van de vereniging. et 

) name doelt hij op.de uitgaven die zijn 
gedaan voor de tentoonstelling in de 
Pieterskerk. Hij is van mening dat de 
vereniging haar uitgaven in de wijk had 
moeten investeren. De heer van Gelderen 
zegt dat dit buiten de taakstelling van 
de kascontrole-commissie valt. 

De voorzitter merkt op dat het nooit 
gelukt is om van de vereniging een 
gezelligheidsvereniging te maken. Daar is 
ook nooit geld in gestoken, zodat "het 
wel een keertje mocht". Hij erkent dat de 
respons op het feest niet best was, maar 
stelt vast dat de expositie niet slecht 
is ontvangen. 

Mevrouw Kwaadgras is van mening dat de 
vereniging geld moet stoppen in meer 
glasbakken in de wijk. De voorzitter zegt 
dat dit een zaak is van de Gemeente. 
Vervolgens worden de leden, mevr. Van 
Welzen en de heer Van Gelderen, ook voor 
de komende periode weer benoemd in de 
kascontrole-commissie. 
De heer Verhulst is bereid als "waakhond" 
daaraan toegevoegd te worden. 
N.B. Dit laatste is formeel niet 
mogelijk omdat de heer Verhulst geen lid 
van de vereniging is.) 

4. Bestuurswisseling 

De voorzitter draagt de hamer over aan 
mevrouw Wamsteker en verlaat onder 
applaus zijn vertrouwde plaats achter de 
tafel om in de zaal plaats te nemen. De 
nieuwe voorzitter draagt vervolgens de 
heer Morreau voor als kandidaat van het 
bestuur voor de functie van secretaris. 
Er zijn geen tegenkandidaten. 
De heer Morreau stelt zich voor aan de 

vcgadering en 
instemming van 
bestuur benoemd. 

wordt vervolgens 
de vergadering in 

De voorzitter stelt 
mevrouw Schlvinck in 

met 
het 

vervolgens voor 
het bestuur te 

benoemen, waarna een discussie ontstaat 
m.b.t de statutair te volgen procedure. 
De heer Verhulst zegt dat het 
onjuist is dat de iemand in het bestuur 
wordt benoemd zonder dat de vacature in 
de wijkkrant is aangekondigd. Hij stelt 
voor dat de functie vacant blijft zolang 
deze niet via de normale procedure van 
aankondiging in de wijkkrant is beschik- 
baar gesteld. 

Daartoe door de heer Verhulst uitgenodigd 
deelt de secretaris mee dat hij de 
statuten in deze niet kent maar dat zijns 
insziens op dit punt niet al te formeel 
hoeft te worden gedaan. De heer Verhulst 
meent dat het maar vreemd is dat iemand 
in een bestuur zitting neemt zonder de 
statuten te kennen. 

De voorzitter zegt na korte raadpleging 
van de statuten dat deze zich haars 
insziens niet verzetten tegen de gevolgde 
procedure, maar dat het bestuur zich zal 
beraden op een nieuw voorstel. 

5.Evaluatie parkeerregime. 

Dit agenda-punt wordt niet verder 
behandeld, aangezien de evaluatie-nota 
parkeerregime nog niet van de gemeente is 
ontvangen. 

6. Meerjarenplan bestuur. 

De voorzitter zegt dat het bestuur in de 
komende bestuursperiode zal trachten om 
meer te anticiperen op ontwikkelingen, 
en niet alleeen te reageren daarop. 'Als 
bewoner kom je nu eenmaal in de stad 
dingen tegen die de ambtenaar op het 
stadhuis niet bemerkt." 

Rond een aantal thema's zijn uit het 
bestuur werkgroepjes geformeerd: Op dit 
moment wordt er al druk nagedacht rond de 
thema's "Verplaatsing", "Bebouwde 
ruimte" en "Welzijn". 

Op voorstel van de heer Hoff wordt 
besloten dat het bestuur ten aanzien van 
deze punten ook de leden zal raadplegen. 

Mevrouw Zijlstra geeft nadere toelichting 
over de werkzaamheden van het werkgroepje 
"bebouwde ruimte". Onder de bewoners 
van het pleintje aan de Sliksteeg is een 
enquête gehouden. Over het algemeen 
blijkt men tevreden over de woonsituatie. 
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de productie van plastic in de fabriek 
natuurlijk een activiteit die vervuilt 
en energie kost, en het betekent meer 
gebruik van plastic ook: meer 
vuilniszakken bij de weg, waardoor dus 
weer een extra inspanning van de 
gemeente-reiniging nodig is. 
Al met al genoeg redenen om zelf alert te 
zijn op al dat plastic. 

Ik zou U tot slot willen vragen: 
Let eens op overbodige verpakkingen 
Vraag zonodig om een papieren zak, want 
die kan bij het oud papier. 
(bijvoorbeeld bij de groenteboer) 

- Neem uw eigen boodschappen tas mee. 
Weiger plastic zakjes en tassen in de 
winkel, ook als het personeel zegt, dat 
zo'n tas "moet". 
Niet de tas om het artikel is het 
bewijs dat U iets gekocht heeft, maar 
het bonnetje. Vraag desnoods of een 
sticker op het artikel geplakt kan 
worden. 

Derk Morreau 

VRIJWILLIGERS GEZOCHT 

Het Thuiszittersprojekt Leiden e.o. wil 
dag/vrijetijdsbesteding bieden aan 
geestelijk gehandicapte bewoners van 
Gezinsvervangende Tehuizen, die overdag 
geen bezigheden buitens hebben en dus 
"thuiszitten". 
Voor de begeleiding van de thuiszitters 
zoekt men vrijwiligers die minimaal een 
paar uur per week beschikbaar hebben. 

In de Leidse regio is per 1.11.1989 op 
initiatief van het Regionaal 
Overlegorgaan Zwakzinnigenzorg Leiden 
e.o. een Thuiszittersprojekt gestart. 
Reden hiervoor was de toename van het 
aantal thuiszitters onder met name de 
oudere bewoners in Gezinsvervangende 
Tehuizen en de beperkte mogelijkheden van 
de tehuizen deze bewoners zinvol bezig te 
houden. Vereenzaming en verveling van de 
bewoners zijn het gevolg. 
Doel van het project is het aanbieden van 
zinvolle dag/vrije tijdsbesteding. Te 
denken valt an heel verschillende 
aktiviteiten, zoals deelname aan een 
nieuw op te zetten soos, individuele 
kontakten in de vorm van winkelen of 
wandelen, bioscoopbezoek of iets 

dergelijks, deelname aan bestaande 
aktiviteiten voor ouderen, hulp bij het 
opzetten en uitoefenen van een hobby 
(fotograferen, tuinieren), organiseren 
van gezellige middagen en uitstapjes. 
Hiervoor zoekt men vrijwilligers, mannen 
en vrouwen, jong en ouder die minimaal 
een paar uur in de week beschikbaar 
hebben en mee willen werken aan dit leuke 
en zinvolle projekt. In overleg met de 
koÖrdinator bepaalt u zelf welke 
aktiviteit u het beste ligt. 
Ervaring in de omgang met geestelijk 
gehandicapten is beslist niet 
noodzakelijk. Er is voldoende 
mogelijkheid voor begeleiding. 
Heeft u belangstelling en/of wilt u meer 
weten, neem dan kontakt op met Ida 
Nolles-Groenenberg, tel. 071-155834, 
b..&. 02522-13262. 

Verslag_Algemene Ledenvergadering d.d 2l 
februari 1990 

Aanwezig: 

B. Pijnacker, C.F van der Schaaf, C. 
Verhagen, P. Schlvinck,J. Wieles, G.H. 
Degens, A. Hoff, J.Th. Wamsteker, 
A. Kwaadgras, H. Verhulst, C. van 
Welzen-Oostveen, R. Elkerbout, C. 
Kluiters, F.J. Verhagen, 
Th. Koppenaal, R. Meerman, H.D. van 
Gelderen, J. Zijlstra, B. Vos, J.J.M. 
Gerritsen, R.J. van Cruijsen, A.Ww 
Wamsteker-Meijer, D. Morreau (verslag) 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en 
heet de aanwezigen van harte welkom. 

2. Verslag ledenvergadering dd 13 
september 1989 

Het verslag werd gepubliceerd in de Hart 
van de Stad Krant nr. 51, oktober 1989. 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld 
en goedgekeurd. 

3.Mededelingen en ingekomen en uitgegane 
post 

De secretaris doet verslag van ingekomen 
en uitgegane post. De voorzitter doet 
enige mededelingen terzake van de 
verkeerssituatie in de Nieuwsteeg. 

) 

meeste andere partijen willen een vierde 
parkeergarage aan de westkant van de 
stad. LL spreekt zich hier niet over uit, 
maar wil wel een parkeerschap oprichten, 
waarin de ondernemers, eigenaren van 
parkeergarages, bewoners en de gemeente 
in zitten. Dit parkeerschap zou de super- 
visie over de uitvoering van het parkeer- 
beleid moeten hebben. 

De ideeén van de partijen over het 
verkeersbeleid zijn in verschillende mate 
uitgewerkt, maar niemand heeft natuurlijk 
een geheel nieuw circulatieplan voor het 
verkeer. 
D'66 vindt dat een nieuw plan voor de 
binnenstad gemaakt moet worden en dat 
daarbij het particuliere motorvoertuigen- 
verkeer gefaseerd verminderd moet worden 
in het gebied tussen Oude Vest, 
Hooigracht, Steenschuur, Rapenburg en 
Turfmarkt. De Groenen vinden dat de 
binnenstad verdergaand autovrij gemaakt 
moet worden. Verder houden de Groenen het 
bij een onderzoek naar alternatieve wegen 
zoals de Leidse waterwegen voor bevoor- 
rading van winkels en zelfs openbaar 
vervoer. Ook LL denkt aan openbaar 
vervoer op die manier. Volgens het CDA 
ontbreekt het aan samenhang in de ver- 
keersafwikkeling (verbrokkeld, twee- 
slachtig en inconsequent verkeersbeleid) 
en is de ring Breestraat-Hooigracht- 
Langegracht met eenrichtingsverkeer een 
van de kernstukken voor de samenhang in 
de verkeersafwikkeling. Verder zou het 
verkeer dat geen bestemming heeft binnen 
de singels over voldoende mogelijkheden 
moeten beschikken een wijk te bereiken 
zonder de ring of de singels te belasten. 

LL wil een 'intelligent' verkeerscir- 
culatieplan (als onderdeel van een 
duidelijk omschreven structuurplan voor 
de binnenstad) en vindt de Witte Singel 
onverantwoord druk geworden. De beslis- 
sing over het Noordeinde en de Breestraat 
zijn adhoc-beslissingen en zonder behoor- 
lijk overleg met of inspraak van bewoners 
in aangrenzende woonwijken genomen, 
volgens LL. De combinatie SGP/GPV/RPF 
vindt de verkeersveiligheid de hoofddoel- 
stelling van het verkeers- en vervoers- 
beleid. De bereikbaarheid van met name de 
binnenstad is zeer belangrijk volgens de 
combinatie van deze drie partijen. De SP 
vindt dat men met de auto bij de 
binnenstad moet kunnen komen en 
vervolgens moet kunnen parkeren. De VVD 

SCHOENWINKEL 

"BRABANT" 
Ortho Noordeinde 42 Jochie 
Cristall Tel. 1498 13 Rohde 
Vesters Waldlaufer 
Helioform Mephisto Berkelmans 
Antonio paolo Avang Fut 

lijkt het niet waarschijnlijk dat op het 
besluit om de Breestraat (gedeeltelijk) 
autovrij te maken, wordt teruggekomen. 
Het aantal bussen (met name interlokale) 
door de Breestraat dient te worden 
verminderd, volgens de VVD. Gegeven de 
huidige situatie heeft het de voorkeur 
voor de VVD het promenadekarakter van de 
Breestraat zo veel mogelijk te 
versterken. De PvdA wil tenminste het 
gebied tussen Breestraat en Haarlemmer- 
straat, inclusief Stille Rijn, Hooglandse 
Kerkgracht, Nieuwstraat en de markten op 
termijn uitbouwen tot een aantrekkelijk 
wandel- en winkelgebied. 
GL vindt dat autoluwe gebieden uitgebreid 
moeten worden en dat dit betekent dat 
slechts gedurende de avond- en nachturen 
deze gebieden met de auto bereikbaar 
moeten zijn. Dit geldt zowel voor 
bedrijven als voor bewoners. In ieder 
geval moet hier gedacht worden aan: 
Marktenroute, stegengebied rond 
Hooglandse Kerkgracht/Burcht, stegen rond 
Vrouwenkerkplein, Stille Mare/Lange Mare, 
Morsstraat/Steenstraat/Beestenmarkt, 
Pieterswijk. 

Na deze opsomming krijg ik de indruk 
dat alle partijen het erover eens zijn 
dat het autoverkeer in de binnenstad in 
de toekomst zal moeten worden terugge- 
drongen; de ene partij noemt het 
'autoluw' en de· andere partij 'niet 
geheel autovrij'. 
Maar de fiets, de voetgangers en het 
openbaar vervoer worden niet vergeten 
door de partijen. Zo wil de SP meer 
kleinschalig openbaar vervoer. in de 
binnenstad en De Groenen zelfs een 
buscircuit met daarbij gratis parkeren. 
D'66 wil een onderzoek naar een systeem 
van centrum- en singelbussen in samenhang 
met parkeergarages. 

Tot slot geef ik u natuurlijk geen 
stemadvies, want het parkeren en verkeer 
is maar een van de belangrijke punten 
voor de bewoners van de Leidse binnen- 
stad. Maar ook de horecasluitingstijderi, 
het milieu, de groenvoorzieningen, het 
monumentenbeleid etc. kunnen voor u 
doorslaggevende punten zijn op basis 
waarvan u de keuze voor een partij maakt 
op 21 maart a.s. 

Berry Vos 
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Pieterskerkhof 18 
Gratis advies op bouwkundig gebied 

ledere donderdag van 20 tot 21 uur 
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Van 15 maart (de dag dat Julius Ceasar in 
44 v. C. vermoord werd) tot en met 9 
september 1990 is er in het Rijksmuseum 
van Oudheden de tentoonstelling 'MOZAIEK 
DER ANTIEKEN' te zien. Deze expositie, 
geheel samengesteld uit de eigen 
collectie, probeert een beeld te geven 
van een culturele reis die een Griek of 
Romein in de late keizertijd zou kunnen 
maken. Die cultuur, zijn cultuur, 
presenteerde zich als een samenhangend 
geheel. In Rome, Olympia, Delphi, Athene, 
Rhodos, Pergamon en Alexandrië stonden 
wereldberoemde standbeelden en monumenten 
uit alle cultuurperioden van de oudheid 
opgesteld. De bibliotheken waren gevuld 
met met boekrollen, waarin alle 
geschriften van de Griekse en Latijnse 
literatuur waren vervat. In de theaters 
werden beroemde Griekse tragedies uit de 
Se eeuw v.C. opgevoerd, maar ook Latijnse 
komedies van Plautus en Terentius en 
eigentijdse mime-spelen en kluchten. 
Standbeelden van filosofen, dichters en 
staatslieden waren zo bekend, dat kopieën 
werden besteld en vervaardigd, die hun 
weg vonden over het hele Romeinse rijk, 

.tot in de verste grensgebieden toe. 

armeren portretkop van Julius Caesar 
Klein Azié, le eeuw v. Chr. 

Dit bonte mozaiek van de oudheid werd 
tussen de 4e en 6e eeuw v.C. grotendeels 
verbrijzeld. De grenzen van het Romeinse 
rijk stortten ineen, een nieuwe staats- 
godsdienst, het christendom, werd 
geintroduceerd, bibliotheken gingen in 
vlammen op, standbeelden werden neerge- 
haald en vermalen tot kalk. In de loop 
der eeuwen is het mozaiek versplinterd 
tot ons gekomen, in fragmenten verspreid 
over de hele wereld, terwijl grote delen 
verloren zijn gegaan. Het reconstrueren 
van het geheel uit al die brokjes is een 
enorme opgave, waar generaties filologen, 
epigrafen, papyrologen en archeologen al 

eeuwenlang mee bezig zijn. De resultaten 
van hun onderzoek vullen jaarlijks de 
lacunes in het beeld aan. 

isbord uit Apulië (Zuid-Italié), 
l,e eeuw v. Chr. 

Voor deze expositie zijn voorwerpen uit 
vele cultuurperioden van de oudheid 
samengebracht rond een aantal universele 
thema's: de wereld van de goden, de 
wereld van de mensen, het leven na de 
dood. De raadselachtige wereld van de 
Etrusken staat apart, zoals die ook de de 
Grieken en Romeinen als een apart 
cultuurgebied werd gezien, met een eigen 
taal en gebruiken. 
De resten van de materiële cultuur moeten 
bij voorkeur niet los gezien worden van 
de mensen die de voorwerpen maakten, 
gebruikten en bewonderden. Om iets 
dichter bij de denkwereld en mentaliteit 
van de Grieken en Romeinen te komen zijn 
verscheidene voorwerpen geillustreerd 
door (fragmenten van) gedichten. De 
gedichten zijn gekozen uit een verzamel- 
ing van ca. 3700 Griekse epigrammen, die 
bekend staat als de Anthologia Palatina. 
De collectie is genoemd naar de Paltsbi- 
bliotheek (Bibliotheca Palatina) te 
Heidelberg, waar het handschrift in 1606 
werd ontdekt. Evenals de voorwerpen in de 
tentoonstelling dateren deze gedichten 
uit de periode tussen de 6e eeuw v.C. tot 
in de Byzantijnse tijd. Zij illustreren 
vaak treffend de denktrant van de antieke 
mens uit een wereld die is voorbijgegaan, 
maar ons nog steeds veel te zeggen heeft. 

Deze tentoonstelling is in 1989 in 
diverse steden in Japan te zien geweest. 
Ze was voor de Japanners de eerste 
expositie die een totaalbeeld van deze 
verdwenen culturen liet zien en met veel 
succes: bijna 250.000 bezoekers. 
Voor Nederland is de expositie uitgebreid 
met een deel over de totstandkoming van 

) 

het Rijksmuseum van Oudheden. 

J.J.M. Gerritsen 

De tekst van dit artikel is grotendeels 
ontleend aan de introductie in de 
catalogus van de tentoonstelling van de 
hand van Drs. R.B. llalbertsma, 
conservator van de klassieke afdeling van 
het RMO. 

PROGRAMMA ORGELCONCERTEN 1990 
EGLI SE WALLONNE DE LEYDE 

1 april 

6 mei 

3 juni 

2 september 

7 oktober 

4 november 

2 december 

Jasper van Eersel, orgel 

Kees Rosenhart, clavichord 
bouwer: D. Verwolf naar 
Silbermann 

Ernst Jacob Bakker, 
clavecimbel 

Capella pro Cantibus, koor 
o.l.v. Theo Tobé 

Lingua Musica, koor 
o.l.v. Jan Heiting 

Vox Lacta, Roelofarendsveen 
o.l.v. Jan van der Meer 

Adventsconcert, koor/orgel 
Cantorij Waalse Kerk Leiden 
o.l.v. Erik van Bruggen 
(o.a. renaissance- en 
barokmuziek) 
Orgelwerken van J.S. Bach 

De concerten worden gehouden in de Waalse 
Kerk aan de Breestraat 64 te Leiden en· 
beginnen steeds om 19.00 uur. Elk concert 
duurt ongeveer 1 uur. 
Van de bezoekers wordt middels een 
collecte een bijdrage in de kosten 
gevraagd (richtbedrag ca. f 5,--). De 
meeropbrengst komt ten goede van de 
verdere restauratie van het orgel. 

, Afscheid Jacques van Cruijsen 
Aansluitend aan de algemene ledenver- 
gadering op 21 februari vond in "Ars 
Aemula Naturae' de afscheidsreceptie 
plaats van de voorzitter die zolang het 
gezicht heeft bepaald van de Vereniging. 
Op een goedbezochte en zeer gezellige 
bijeenkomst die onder anderen werd 
bijgewoond door Wethouder mevr. .van der 
Molen, en de gemeente-secretaris de heer 
H.Lodder, werd Jacques allereerst in het 
zonnetje gezet door de nieuwe voorzitter 
Afra Wamsteker. Zij deed hem tevens de 
"erepenning" van de vereniging om. Bert 
Pijnacker had vervolgens de eer om 

als oudste lid "in dienstjaren" van de 
Vereniging de heer Van Cruijsen toe te 
spreken. Hij sprak zijn waardering uit 
voor het vele werk dat Jacques voor de 
Vereniging heeft verzet en overhandigde 
als geschenk een prachtige wandelstok. 
Laten we hopen dat het Jacques vergund is 
om nog vele jaren ook zonder 
stok door "zijn wijk" te wandelen. 

Derk Morreau 

Ons Milieu 
Milieu-aangelegenheden in de Pieters- & 
Academiewijk. Daarbij denk je al snel aan 
initiatieven van de Gemeente voor 
gescheiden ophalen van groente-, fruit- 
en tuin-afval, papierbakken, voldoende 
glasbakken etc. Zeker belangrijke 
zaken voor de leefbaarheid in de wijk. 
Maar wat kunnen wij als bewoners zelf 
doen? 

Voor mij staat het vast: Verbeter de 
wereld, laten wij bij onszelf beginnen. 
Vanuit deze gedachte zou ik het in deze 
aflevering van de Hart van de Stad Krant 
eens willen hebben over plastic zakken, 
tassen en andere vaak overbodige 
verpakkingen. 
Jaarlijks zetten wij met z'n allen tonnen 
plastic met de afvalzak aan de straat. 
Dit is een aanslag op het milieu!! U 
heeft natuurlijk gehoord van de dioxine- 
problemen rond de vuilverbrandings- 
installaties van Alkmaar en Zaandam. 
Verbranding van PVC heeft daar alles mee 
te maken.Deze schadelijke plasticsoort 
vindt vooral toepassing in electrici- 
teitsbuizen, dakgoten en waterleidingen 
maar ook in verpakkingen van koekjes, 
kuipjes boter , plastic flessen etc. 
Wat betreft de PVC zit de schrik er goed 
in en het wachten is nu op een verbod op 
PVC in de verpakking van levensmiddelen. 

Minder bekend is dat het zogenaamde 
afbreekbare plastic ook nadelig kan zijn 
voor ons milieu. Dat plastic "snel 
afbreekbaar" en "milieu-vriendelijk" zou 
zijn is een fabeltje. 
Dit plastic is met name schadelijk als 
het afval wordt gestort. Het valt iteen 
in giftige stoffen of in snippers e 

kan daarna nog wel 100 jaar in ons milieu 
aanwezig blijven. Het is bekend dat deze 
snippers ook door dieren worden gegeten. 

Laat u dus niet misleiden als u bij de 
HEMA of V&D en andere winkels zo'n zak 
van milieuvriendelijk plastic aangesmeerd 
krijgt. 

Los van dit aspect van afvalverwerking is 
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Van 15 maart (de dag dat Julius Ceasar in 
44 v. C. vermoord werd) tot en met 9 
september 1990 is er in het Rijksmuseum 
van Oudheden de tentoonstelling 'MOZAIEK 
DER ANTIEKEN' te zien. Deze expositie, 
geheel samengesteld uit de eigen 
collectie, probeert een beeld te geven 
van een culturele reis die een Griek of 
Romein in de late keizertijd zou kunnen 
maken. Die cultuur, zijn cultuur, 
presenteerde zich als een samenhangend 
geheel. In Rome, Olympia, Delphi, Athene, 
Rhodos, Pergamon en Alexandrië stonden 
wereldberoemde standbeelden en monumenten 
uit alle cultuurperioden van de oudheid 
opgesteld. De bibliotheken waren gevuld 
met met boekrollen, waarin alle 
geschriften van de Griekse en Latijnse 
literatuur waren vervat. In de theaters 
werden beroemde Griekse tragedies uit de 
Se eeuw v.C. opgevoerd, maar ook Latijnse 
komedies van Plautus en Terentius en 
eigentijdse mime-spelen en kluchten. 
Standbeelden van filosofen, dichters en 
staatslieden waren zo bekend, dat kopieën 
werden besteld en vervaardigd, die hun 
weg vonden over het hele Romeinse rijk, 

.tot in de verste grensgebieden toe. 

armeren portretkop van Julius Caesar 
Klein Azié, le eeuw v. Chr. 

Dit bonte mozaiek van de oudheid werd 
tussen de 4e en 6e eeuw v.C. grotendeels 
verbrijzeld. De grenzen van het Romeinse 
rijk stortten ineen, een nieuwe staats- 
godsdienst, het christendom, werd 
geintroduceerd, bibliotheken gingen in 
vlammen op, standbeelden werden neerge- 
haald en vermalen tot kalk. In de loop 
der eeuwen is het mozaiek versplinterd 
tot ons gekomen, in fragmenten verspreid 
over de hele wereld, terwijl grote delen 
verloren zijn gegaan. Het reconstrueren 
van het geheel uit al die brokjes is een 
enorme opgave, waar generaties filologen, 
epigrafen, papyrologen en archeologen al 

eeuwenlang mee bezig zijn. De resultaten 
van hun onderzoek vullen jaarlijks de 
lacunes in het beeld aan. 

isbord uit Apulië (Zuid-Italié), 
l,e eeuw v. Chr. 

Voor deze expositie zijn voorwerpen uit 
vele cultuurperioden van de oudheid 
samengebracht rond een aantal universele 
thema's: de wereld van de goden, de 
wereld van de mensen, het leven na de 
dood. De raadselachtige wereld van de 
Etrusken staat apart, zoals die ook de de 
Grieken en Romeinen als een apart 
cultuurgebied werd gezien, met een eigen 
taal en gebruiken. 
De resten van de materiële cultuur moeten 
bij voorkeur niet los gezien worden van 
de mensen die de voorwerpen maakten, 
gebruikten en bewonderden. Om iets 
dichter bij de denkwereld en mentaliteit 
van de Grieken en Romeinen te komen zijn 
verscheidene voorwerpen geillustreerd 
door (fragmenten van) gedichten. De 
gedichten zijn gekozen uit een verzamel- 
ing van ca. 3700 Griekse epigrammen, die 
bekend staat als de Anthologia Palatina. 
De collectie is genoemd naar de Paltsbi- 
bliotheek (Bibliotheca Palatina) te 
Heidelberg, waar het handschrift in 1606 
werd ontdekt. Evenals de voorwerpen in de 
tentoonstelling dateren deze gedichten 
uit de periode tussen de 6e eeuw v.C. tot 
in de Byzantijnse tijd. Zij illustreren 
vaak treffend de denktrant van de antieke 
mens uit een wereld die is voorbijgegaan, 
maar ons nog steeds veel te zeggen heeft. 

Deze tentoonstelling is in 1989 in 
diverse steden in Japan te zien geweest. 
Ze was voor de Japanners de eerste 
expositie die een totaalbeeld van deze 
verdwenen culturen liet zien en met veel 
succes: bijna 250.000 bezoekers. 
Voor Nederland is de expositie uitgebreid 
met een deel over de totstandkoming van 

) 

het Rijksmuseum van Oudheden. 

J.J.M. Gerritsen 

De tekst van dit artikel is grotendeels 
ontleend aan de introductie in de 
catalogus van de tentoonstelling van de 
hand van Drs. R.B. llalbertsma, 
conservator van de klassieke afdeling van 
het RMO. 

PROGRAMMA ORGELCONCERTEN 1990 
EGLI SE WALLONNE DE LEYDE 

1 april 

6 mei 

3 juni 

2 september 

7 oktober 

4 november 

2 december 

Jasper van Eersel, orgel 

Kees Rosenhart, clavichord 
bouwer: D. Verwolf naar 
Silbermann 

Ernst Jacob Bakker, 
clavecimbel 

Capella pro Cantibus, koor 
o.l.v. Theo Tobé 

Lingua Musica, koor 
o.l.v. Jan Heiting 

Vox Lacta, Roelofarendsveen 
o.l.v. Jan van der Meer 

Adventsconcert, koor/orgel 
Cantorij Waalse Kerk Leiden 
o.l.v. Erik van Bruggen 
(o.a. renaissance- en 
barokmuziek) 
Orgelwerken van J.S. Bach 

De concerten worden gehouden in de Waalse 
Kerk aan de Breestraat 64 te Leiden en· 
beginnen steeds om 19.00 uur. Elk concert 
duurt ongeveer 1 uur. 
Van de bezoekers wordt middels een 
collecte een bijdrage in de kosten 
gevraagd (richtbedrag ca. f 5,--). De 
meeropbrengst komt ten goede van de 
verdere restauratie van het orgel. 

, Afscheid Jacques van Cruijsen 
Aansluitend aan de algemene ledenver- 
gadering op 21 februari vond in "Ars 
Aemula Naturae' de afscheidsreceptie 
plaats van de voorzitter die zolang het 
gezicht heeft bepaald van de Vereniging. 
Op een goedbezochte en zeer gezellige 
bijeenkomst die onder anderen werd 
bijgewoond door Wethouder mevr. .van der 
Molen, en de gemeente-secretaris de heer 
H.Lodder, werd Jacques allereerst in het 
zonnetje gezet door de nieuwe voorzitter 
Afra Wamsteker. Zij deed hem tevens de 
"erepenning" van de vereniging om. Bert 
Pijnacker had vervolgens de eer om 

als oudste lid "in dienstjaren" van de 
Vereniging de heer Van Cruijsen toe te 
spreken. Hij sprak zijn waardering uit 
voor het vele werk dat Jacques voor de 
Vereniging heeft verzet en overhandigde 
als geschenk een prachtige wandelstok. 
Laten we hopen dat het Jacques vergund is 
om nog vele jaren ook zonder 
stok door "zijn wijk" te wandelen. 

Derk Morreau 

Ons Milieu 
Milieu-aangelegenheden in de Pieters- & 
Academiewijk. Daarbij denk je al snel aan 
initiatieven van de Gemeente voor 
gescheiden ophalen van groente-, fruit- 
en tuin-afval, papierbakken, voldoende 
glasbakken etc. Zeker belangrijke 
zaken voor de leefbaarheid in de wijk. 
Maar wat kunnen wij als bewoners zelf 
doen? 

Voor mij staat het vast: Verbeter de 
wereld, laten wij bij onszelf beginnen. 
Vanuit deze gedachte zou ik het in deze 
aflevering van de Hart van de Stad Krant 
eens willen hebben over plastic zakken, 
tassen en andere vaak overbodige 
verpakkingen. 
Jaarlijks zetten wij met z'n allen tonnen 
plastic met de afvalzak aan de straat. 
Dit is een aanslag op het milieu!! U 
heeft natuurlijk gehoord van de dioxine- 
problemen rond de vuilverbrandings- 
installaties van Alkmaar en Zaandam. 
Verbranding van PVC heeft daar alles mee 
te maken.Deze schadelijke plasticsoort 
vindt vooral toepassing in electrici- 
teitsbuizen, dakgoten en waterleidingen 
maar ook in verpakkingen van koekjes, 
kuipjes boter , plastic flessen etc. 
Wat betreft de PVC zit de schrik er goed 
in en het wachten is nu op een verbod op 
PVC in de verpakking van levensmiddelen. 

Minder bekend is dat het zogenaamde 
afbreekbare plastic ook nadelig kan zijn 
voor ons milieu. Dat plastic "snel 
afbreekbaar" en "milieu-vriendelijk" zou 
zijn is een fabeltje. 
Dit plastic is met name schadelijk als 
het afval wordt gestort. Het valt iteen 
in giftige stoffen of in snippers e 

kan daarna nog wel 100 jaar in ons milieu 
aanwezig blijven. Het is bekend dat deze 
snippers ook door dieren worden gegeten. 

Laat u dus niet misleiden als u bij de 
HEMA of V&D en andere winkels zo'n zak 
van milieuvriendelijk plastic aangesmeerd 
krijgt. 

Los van dit aspect van afvalverwerking is 
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de productie van plastic in de fabriek 
natuurlijk een activiteit die vervuilt 
en energie kost, en het betekent meer 
gebruik van plastic ook: meer 
vuilniszakken bij de weg, waardoor dus 
weer een extra inspanning van de 
gemeente-reiniging nodig is. 
Al met al genoeg redenen om zelf alert te 
zijn op al dat plastic. 

Ik zou U tot slot willen vragen: 
Let eens op overbodige verpakkingen 
Vraag zonodig om een papieren zak, want 
die kan bij het oud papier. 
(bijvoorbeeld bij de groenteboer) 

- Neem uw eigen boodschappen tas mee. 
Weiger plastic zakjes en tassen in de 
winkel, ook als het personeel zegt, dat 
zo'n tas "moet". 
Niet de tas om het artikel is het 
bewijs dat U iets gekocht heeft, maar 
het bonnetje. Vraag desnoods of een 
sticker op het artikel geplakt kan 
worden. 

Derk Morreau 

VRIJWILLIGERS GEZOCHT 

Het Thuiszittersprojekt Leiden e.o. wil 
dag/vrijetijdsbesteding bieden aan 
geestelijk gehandicapte bewoners van 
Gezinsvervangende Tehuizen, die overdag 
geen bezigheden buitens hebben en dus 
"thuiszitten". 
Voor de begeleiding van de thuiszitters 
zoekt men vrijwiligers die minimaal een 
paar uur per week beschikbaar hebben. 

In de Leidse regio is per 1.11.1989 op 
initiatief van het Regionaal 
Overlegorgaan Zwakzinnigenzorg Leiden 
e.o. een Thuiszittersprojekt gestart. 
Reden hiervoor was de toename van het 
aantal thuiszitters onder met name de 
oudere bewoners in Gezinsvervangende 
Tehuizen en de beperkte mogelijkheden van 
de tehuizen deze bewoners zinvol bezig te 
houden. Vereenzaming en verveling van de 
bewoners zijn het gevolg. 
Doel van het project is het aanbieden van 
zinvolle dag/vrije tijdsbesteding. Te 
denken valt an heel verschillende 
aktiviteiten, zoals deelname aan een 
nieuw op te zetten soos, individuele 
kontakten in de vorm van winkelen of 
wandelen, bioscoopbezoek of iets 

dergelijks, deelname aan bestaande 
aktiviteiten voor ouderen, hulp bij het 
opzetten en uitoefenen van een hobby 
(fotograferen, tuinieren), organiseren 
van gezellige middagen en uitstapjes. 
Hiervoor zoekt men vrijwilligers, mannen 
en vrouwen, jong en ouder die minimaal 
een paar uur in de week beschikbaar 
hebben en mee willen werken aan dit leuke 
en zinvolle projekt. In overleg met de 
koÖrdinator bepaalt u zelf welke 
aktiviteit u het beste ligt. 
Ervaring in de omgang met geestelijk 
gehandicapten is beslist niet 
noodzakelijk. Er is voldoende 
mogelijkheid voor begeleiding. 
Heeft u belangstelling en/of wilt u meer 
weten, neem dan kontakt op met Ida 
Nolles-Groenenberg, tel. 071-155834, 
b..&. 02522-13262. 

Verslag_Algemene Ledenvergadering d.d 2l 
februari 1990 

Aanwezig: 

B. Pijnacker, C.F van der Schaaf, C. 
Verhagen, P. Schlvinck,J. Wieles, G.H. 
Degens, A. Hoff, J.Th. Wamsteker, 
A. Kwaadgras, H. Verhulst, C. van 
Welzen-Oostveen, R. Elkerbout, C. 
Kluiters, F.J. Verhagen, 
Th. Koppenaal, R. Meerman, H.D. van 
Gelderen, J. Zijlstra, B. Vos, J.J.M. 
Gerritsen, R.J. van Cruijsen, A.Ww 
Wamsteker-Meijer, D. Morreau (verslag) 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en 
heet de aanwezigen van harte welkom. 

2. Verslag ledenvergadering dd 13 
september 1989 

Het verslag werd gepubliceerd in de Hart 
van de Stad Krant nr. 51, oktober 1989. 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld 
en goedgekeurd. 

3.Mededelingen en ingekomen en uitgegane 
post 

De secretaris doet verslag van ingekomen 
en uitgegane post. De voorzitter doet 
enige mededelingen terzake van de 
verkeerssituatie in de Nieuwsteeg. 

) 

meeste andere partijen willen een vierde 
parkeergarage aan de westkant van de 
stad. LL spreekt zich hier niet over uit, 
maar wil wel een parkeerschap oprichten, 
waarin de ondernemers, eigenaren van 
parkeergarages, bewoners en de gemeente 
in zitten. Dit parkeerschap zou de super- 
visie over de uitvoering van het parkeer- 
beleid moeten hebben. 

De ideeén van de partijen over het 
verkeersbeleid zijn in verschillende mate 
uitgewerkt, maar niemand heeft natuurlijk 
een geheel nieuw circulatieplan voor het 
verkeer. 
D'66 vindt dat een nieuw plan voor de 
binnenstad gemaakt moet worden en dat 
daarbij het particuliere motorvoertuigen- 
verkeer gefaseerd verminderd moet worden 
in het gebied tussen Oude Vest, 
Hooigracht, Steenschuur, Rapenburg en 
Turfmarkt. De Groenen vinden dat de 
binnenstad verdergaand autovrij gemaakt 
moet worden. Verder houden de Groenen het 
bij een onderzoek naar alternatieve wegen 
zoals de Leidse waterwegen voor bevoor- 
rading van winkels en zelfs openbaar 
vervoer. Ook LL denkt aan openbaar 
vervoer op die manier. Volgens het CDA 
ontbreekt het aan samenhang in de ver- 
keersafwikkeling (verbrokkeld, twee- 
slachtig en inconsequent verkeersbeleid) 
en is de ring Breestraat-Hooigracht- 
Langegracht met eenrichtingsverkeer een 
van de kernstukken voor de samenhang in 
de verkeersafwikkeling. Verder zou het 
verkeer dat geen bestemming heeft binnen 
de singels over voldoende mogelijkheden 
moeten beschikken een wijk te bereiken 
zonder de ring of de singels te belasten. 

LL wil een 'intelligent' verkeerscir- 
culatieplan (als onderdeel van een 
duidelijk omschreven structuurplan voor 
de binnenstad) en vindt de Witte Singel 
onverantwoord druk geworden. De beslis- 
sing over het Noordeinde en de Breestraat 
zijn adhoc-beslissingen en zonder behoor- 
lijk overleg met of inspraak van bewoners 
in aangrenzende woonwijken genomen, 
volgens LL. De combinatie SGP/GPV/RPF 
vindt de verkeersveiligheid de hoofddoel- 
stelling van het verkeers- en vervoers- 
beleid. De bereikbaarheid van met name de 
binnenstad is zeer belangrijk volgens de 
combinatie van deze drie partijen. De SP 
vindt dat men met de auto bij de 
binnenstad moet kunnen komen en 
vervolgens moet kunnen parkeren. De VVD 

SCHOENWINKEL 

"BRABANT" 
Ortho Noordeinde 42 Jochie 
Cristall Tel. 1498 13 Rohde 
Vesters Waldlaufer 
Helioform Mephisto Berkelmans 
Antonio paolo Avang Fut 

lijkt het niet waarschijnlijk dat op het 
besluit om de Breestraat (gedeeltelijk) 
autovrij te maken, wordt teruggekomen. 
Het aantal bussen (met name interlokale) 
door de Breestraat dient te worden 
verminderd, volgens de VVD. Gegeven de 
huidige situatie heeft het de voorkeur 
voor de VVD het promenadekarakter van de 
Breestraat zo veel mogelijk te 
versterken. De PvdA wil tenminste het 
gebied tussen Breestraat en Haarlemmer- 
straat, inclusief Stille Rijn, Hooglandse 
Kerkgracht, Nieuwstraat en de markten op 
termijn uitbouwen tot een aantrekkelijk 
wandel- en winkelgebied. 
GL vindt dat autoluwe gebieden uitgebreid 
moeten worden en dat dit betekent dat 
slechts gedurende de avond- en nachturen 
deze gebieden met de auto bereikbaar 
moeten zijn. Dit geldt zowel voor 
bedrijven als voor bewoners. In ieder 
geval moet hier gedacht worden aan: 
Marktenroute, stegengebied rond 
Hooglandse Kerkgracht/Burcht, stegen rond 
Vrouwenkerkplein, Stille Mare/Lange Mare, 
Morsstraat/Steenstraat/Beestenmarkt, 
Pieterswijk. 

Na deze opsomming krijg ik de indruk 
dat alle partijen het erover eens zijn 
dat het autoverkeer in de binnenstad in 
de toekomst zal moeten worden terugge- 
drongen; de ene partij noemt het 
'autoluw' en de· andere partij 'niet 
geheel autovrij'. 
Maar de fiets, de voetgangers en het 
openbaar vervoer worden niet vergeten 
door de partijen. Zo wil de SP meer 
kleinschalig openbaar vervoer. in de 
binnenstad en De Groenen zelfs een 
buscircuit met daarbij gratis parkeren. 
D'66 wil een onderzoek naar een systeem 
van centrum- en singelbussen in samenhang 
met parkeergarages. 

Tot slot geef ik u natuurlijk geen 
stemadvies, want het parkeren en verkeer 
is maar een van de belangrijke punten 
voor de bewoners van de Leidse binnen- 
stad. Maar ook de horecasluitingstijderi, 
het milieu, de groenvoorzieningen, het 
monumentenbeleid etc. kunnen voor u 
doorslaggevende punten zijn op basis 
waarvan u de keuze voor een partij maakt 
op 21 maart a.s. 

Berry Vos 

! - ■' ' OPTIEK ADVIESCENTRUM 
LEIDEN • BLEISWLUK 

BREESTRAAT 14O, 2311 CX LEIDEN. TELEFOON 1070 122213. 
DORPSSTRAAT 48 2665 B) BLEISWUK. TELEFOON (OI8921167 57. 

Pieterskerkhof 18 
Gratis advies op bouwkundig gebied 

ledere donderdag van 20 tot 21 uur 
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Leven in de stad 
Beeldbepalend. Een mooi woord. Een woord 
voor stedebouwkundigen, planologen en 
ambtenaren. Maar met het leven in de stad 
heeft dat niet zo veel te maken. Alleen 
met het levenloze, de stenen, ijzeren en 
houten omgeving. Ook belangrijk, 
toegegeven. Maar toch, wat er lft in de 
stad is veel en veel beeldbepalender. En 
veel fascinerender. 

Neem nu die man aan de overkant van de 
Breestraat. Keurige overjas, hoed op, 
wandelstok. Waar zie je dat nog? Dat is 
toch eens zo beeldbepalend als het Gulden 
Vlies waar hij zojuist langs loopt? 
Het Gulden Vlies is een monument, zult U 
zeggen. Een monument is meer waard dan 
een beeldbepalend gebouw, en je mag er 
nog minder aan veranderen. Is die man dan 
niet bijna een monument? 
Voor zover een mens dat kan zijn, is hij 
ver gekomen: beeldbepalend voor de wijk 
en zowat een monument. Maar we mochten 
nog wel iets veranderen aan het beeld en 
dat hebben we gedaan. Vandaar die stok. 

U begrijpt er natuurlijk niets van en 
daarom zal ik het U uitleggen. 

Onze wijkvereniging had een voorzitter, 
iemand die zich bij elkaar tien jaar lang 
heeft ingezet voor Uw belang en Uw 
amusement. Hij heeft er zijn hobby's in 
kunnen uitleven (oude gebouwen 
bijvoorbeeld), zijn ergernis in kunnen 
vinden (de moeizame relatie met de 
gemeente natuurlijk), zijn 
teleurstellingen in ondervonden (omdat U 
niet op het wijkfeest geweest bent ter 
ere van twaalf-en-eenhalf jaar 
wijkvereniging), maar hij heeft er ook 
plezier in gehad. Vanwege het gevoel dat 
het zinvol was, al was het soms 
ondankbaar werk. Vanwege de vrolijke 
momenten en vanwege de zwierigheid die je 
er in kon leggen. Nu is Leiden niet zo'n 
heel zwierige stad, maar wel een beetje, 
met zo'n vaderlands kleurtje. Dat sprak 
hem aan. Niet oud, maar ouderwets dus. 
Die stok kon nu nog tot meerdere glorie 
van de zwierigheid dienen. Op een goede 
dag is hij misschien alleen nog maar een 
noodzakelijk kwaad en trouwens dan zou 
déze stok ook niet meer voldoen. 

Welke stok, wilt U weten? 
De stok die U hem ten geschenke hebt 
gegeven bij zijn afscheid als voorzitter 
van de wijkvereniging. Dat wist U niet? U 
bent niet op de afscheidsreceptie 
geweest? Foei, U was er ook al niet op 
dat feest vorig jaar. U hebt veel gemist, 
want het was een leuk feest en een 

gezellige receptie. Maar dan weet U nog 
meer niet: U hebt hem ook benoemd tot 
erelid van de vereniging. Het eerste en 
enige erelid. U kunt hem nog feliciteren 
-en dat zou ik maar doen- als U hem tegen 
komt. U komt hem zeker tegen, want hij is 
niet voor niets beeldbepalend voor de 
binnenstad, je komt hem overal tegen. 
U weet niet hoe onze Jacques van Cruijsen 
eruit ziet? Hoe is het mogelijk, U weet 
toch ook hoe het Gulden Vlies eruit ziet! 
Maar wees gerust, het kan niet missen: 
als U een zwierig heer met keurige 
overjas, hoed en wandelstok door de 
Breestraat ziet stappen, dan is het 
moment aangebroken om hem even de hand te 
drukken. Om hem geluk te wensen met zijn 
erelidmaatschap. Om te vragen hoe het hem 
vergaat, zo zonder zijn vereniging. En om 
met mij te constateren dat hij gelukkig 
nog niet versteend is tot monument. 

En voor al diegenen die dit gelezen 
hebben en wèl op de receptie waren: dit 
stuk was natuurlijk niet voor U bedoeld, 
maar misschien kunt U het voorlezen aan 
iemand die nog niet zo'n scherp beeld 
heeft voor wat in onze binnenstad 
belangrijk is en wat niet. 

Afra Wamsteker 

GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN 

De meeste mensen zullen hun oproepkaart 
voor de gemeenteraadsverkiezingen op 21 
maart a.s. al in huis hebben. U kunt dan 
kiezen uit ll partijen: Anti-AfpakPartij 
(AAP), CDA, D'66, De Groenen, Leefbaar 
Leiden (LL), Leiden Weer Gezellig (LWG) , 
Groen Links (GL), PvdA, combinatie 
SGP/GPV/RPF, Socialistiese Partij (SP) en 
VVD. 
De partijen zijn inmiddels begonnen aan 
hun verkiezingscampagnes en tegelijker- 
tijd komen de verkiezingsprogramma's uit. 
De programma's staan natuurlijk boordevol 
(nieuwe) plannen en ideeën en gaan over 
heel veel zaken die de bewoners van 
Leiden raken in hun wonen, werken, 
verplaatsen enz. Ik zal hier de voor mij 
opvallende punten uit de programma's (van 
LWG en AAP heb ik geen programma ont- 
vangen) weergeven voorzover het gaat over 
het verkeer en het parkeren in de binnen- 
stad en met name in onze wijk. Ik kan 
zelfs op dat terrein niet helemaal 
volledig zijn, vanwege de beperkte ruimte 
in dit blad en de omvang van alle verkie- 
zingsprogramma's (ruim 250 pagina's). 

De bereikbaarheid van en de parkeerge- 
legenheid in de binnenstad voor auto's 
speelt bij bijna alle partijen. Alleen de 
Groenen en GL stellen dat ze geen nieuwe 
parkeergarages in de stad willen. De 

) 

) -) 

Na een korte rondvraag wordt besloten dat 
tijdens de vergadering niet zal worden 
gerookt. 

3A Financieel jaarverslag 1989 

De voorzitter wijzigt de agenda en voegt 
dit punt toe. 
De penningmeester leest het financiel 
jaarverslag en meldt een lichte steiging 
van het ledenbestand. De heer van 
Gelderen deelt namens de kascontrole- 
commissie mee dat het verslag 
boekhoudkundig accoord is bevonden.De 
penningmeester is daarmee gedechargeerd. 
De voorzitter bedankt de penningmeester 
en de kascontrole-commissie. De heer 
Verhulst merkt op dat ook de besteding 
van de middelen van de vereniging wat hem 
betreft ter discussie moeten staan. Hij 
meent dat finaneibel gezien teveel 
aandacht is besteed aan de recente 
jubileumviering van de vereniging. et 

) name doelt hij op.de uitgaven die zijn 
gedaan voor de tentoonstelling in de 
Pieterskerk. Hij is van mening dat de 
vereniging haar uitgaven in de wijk had 
moeten investeren. De heer van Gelderen 
zegt dat dit buiten de taakstelling van 
de kascontrole-commissie valt. 

De voorzitter merkt op dat het nooit 
gelukt is om van de vereniging een 
gezelligheidsvereniging te maken. Daar is 
ook nooit geld in gestoken, zodat "het 
wel een keertje mocht". Hij erkent dat de 
respons op het feest niet best was, maar 
stelt vast dat de expositie niet slecht 
is ontvangen. 

Mevrouw Kwaadgras is van mening dat de 
vereniging geld moet stoppen in meer 
glasbakken in de wijk. De voorzitter zegt 
dat dit een zaak is van de Gemeente. 
Vervolgens worden de leden, mevr. Van 
Welzen en de heer Van Gelderen, ook voor 
de komende periode weer benoemd in de 
kascontrole-commissie. 
De heer Verhulst is bereid als "waakhond" 
daaraan toegevoegd te worden. 
N.B. Dit laatste is formeel niet 
mogelijk omdat de heer Verhulst geen lid 
van de vereniging is.) 

4. Bestuurswisseling 

De voorzitter draagt de hamer over aan 
mevrouw Wamsteker en verlaat onder 
applaus zijn vertrouwde plaats achter de 
tafel om in de zaal plaats te nemen. De 
nieuwe voorzitter draagt vervolgens de 
heer Morreau voor als kandidaat van het 
bestuur voor de functie van secretaris. 
Er zijn geen tegenkandidaten. 
De heer Morreau stelt zich voor aan de 

vcgadering en 
instemming van 
bestuur benoemd. 

wordt vervolgens 
de vergadering in 

De voorzitter stelt 
mevrouw Schlvinck in 

met 
het 

vervolgens voor 
het bestuur te 

benoemen, waarna een discussie ontstaat 
m.b.t de statutair te volgen procedure. 
De heer Verhulst zegt dat het 
onjuist is dat de iemand in het bestuur 
wordt benoemd zonder dat de vacature in 
de wijkkrant is aangekondigd. Hij stelt 
voor dat de functie vacant blijft zolang 
deze niet via de normale procedure van 
aankondiging in de wijkkrant is beschik- 
baar gesteld. 

Daartoe door de heer Verhulst uitgenodigd 
deelt de secretaris mee dat hij de 
statuten in deze niet kent maar dat zijns 
insziens op dit punt niet al te formeel 
hoeft te worden gedaan. De heer Verhulst 
meent dat het maar vreemd is dat iemand 
in een bestuur zitting neemt zonder de 
statuten te kennen. 

De voorzitter zegt na korte raadpleging 
van de statuten dat deze zich haars 
insziens niet verzetten tegen de gevolgde 
procedure, maar dat het bestuur zich zal 
beraden op een nieuw voorstel. 

5.Evaluatie parkeerregime. 

Dit agenda-punt wordt niet verder 
behandeld, aangezien de evaluatie-nota 
parkeerregime nog niet van de gemeente is 
ontvangen. 

6. Meerjarenplan bestuur. 

De voorzitter zegt dat het bestuur in de 
komende bestuursperiode zal trachten om 
meer te anticiperen op ontwikkelingen, 
en niet alleeen te reageren daarop. 'Als 
bewoner kom je nu eenmaal in de stad 
dingen tegen die de ambtenaar op het 
stadhuis niet bemerkt." 

Rond een aantal thema's zijn uit het 
bestuur werkgroepjes geformeerd: Op dit 
moment wordt er al druk nagedacht rond de 
thema's "Verplaatsing", "Bebouwde 
ruimte" en "Welzijn". 

Op voorstel van de heer Hoff wordt 
besloten dat het bestuur ten aanzien van 
deze punten ook de leden zal raadplegen. 

Mevrouw Zijlstra geeft nadere toelichting 
over de werkzaamheden van het werkgroepje 
"bebouwde ruimte". Onder de bewoners 
van het pleintje aan de Sliksteeg is een 
enquête gehouden. Over het algemeen 
blijkt men tevreden over de woonsituatie. 
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De heer Vos meent dat speelgelegenheid e 
groen belangrijke thema's zijn. Hij merkt 
op dat aan de Langebrug speelgelegenheid 
voor kinderen ontbreekt. 

De heer van der Schaaf geeft nadere 
toelichting over de activiteiten rond het 
thema welzijn. Het werkgroepje acht het 
milieu een belangrijk item. Er is een 
inventarisatie gemaakt van milieu- 

onderwerpen die aangepakt moeten worden. 
Getracht zal worden om in de wijkkrant 
aan milieuzaken meer aandacht te geven. 

Mevrouw Kwaadgras acht meer voorlichting 
over milieuzaken in de wijk gewenst en 
biedt zich aan om bewoners in persoon te 
bezoeken om de leefbaarheid in de wijk 
onder de aandaet te brengen. 

Mevrouw van Welzen zegt dat de heer Van 
Leeuwen (Pieterskerkgracht) oude kranten 
inzamelt. 

De heer Verhulst meent dat de 
wijkvereniging ook ten aanzien van het 
punt milieu aandacht zou kunnen vragen op 
politieke bijeenkomsten die in het kader 
van de komende gemeenteraads- 
verkiezingen worden gehouden. 

7.at verder ter tafel komt 

Op voorstel van de voorzitter besluit de 
vergadering met algemene stemmen om 
Jacques van Cruijsen tot ere-lid van de 
vereniging te benoemen. 

8. Rondvraag 

De heer van Gelderen acht de benadering 
van het bestuur om te anticiperen op 
ontwikkelingen rond thema's een goede 
zaak, maar mist nog de concrete 
uitwerking. Als rode draad met 
betrekking tot het thema "bebouwde 
ruimte" stelt hij voor: het voorkomen van 
blijvende schade aan de bebouwing. 

De heer Meerman stelt voor dat ten 
aanzien van de uitwerking van de thema's 
aansluiting wordt gezocht bij andere 
wijkverenigingen. 

De heer Hoff meent dat bij verkeers- 
problematiek altijd gedacht wordt aan 
auto's, maar dat het hier niet alleen om 

gaat. 
Hij vraagt aandacht voor 
problematiek. 

9. Sluiting 

D. Morreau 
secretaris 

Jaarverslag 

de voetgangers- 

De voorzitter zegt tenslotte dat de 
verschillende opmerkingen en voorstellen 
rond de thema's nader zullen worden 
bekeken. De aanwezigen worden uitgenodigd 

voor de aansluitende receptie van de 
afgetreden voorzitter Van Cruij sen.. 
Niets meer aan de orde zijnde sluit zij 
vervolgens de vergadering en bedankt de 
aanwezigen voor hun komst. 

1989 
Op 1 januari 1989 was het bestuur van de 
vereniging als volgt samengesteld: 

R.J. van Cruijsen, voorzitter 
A.W. Wamsteker-Meijer, secretaris 
J.J.M. Gerritsen, penningmeester 
L.J.A. Pijnacker 
C.F. van der Schaaf 
B. Schrevel 
B. Veldman 

In de loop van het jaar traden de heren 
Schrevel en Veldman af en werden in hun 
plaats benoemd: 

Mw. J. Zijlstra 
L.B. Vos 

Op verzoek van de voorzitter is in de 
periode september-december de secretaris 
opgetreden als waarnemend voorzitter. 

De algemene ledenvergadering werd 
gehouden op 13 september 1989. Het 
verslag van de vergadering is 
gepubliceerd in de Hart van de Stad Krant 
nummer 51. De leden gingen accoord met 
het jaarverslag van secretaris en 
penningmeester. 
Het bestuur heeft 7 maal vergaderd. 
Er zijn vier Hart van de Stad Kranten 
uitgekomen, te weten de nummers 49 tot en 
met 52. 
Het aantal betalende leden bedroeg per 
ultimo 1989 129, het aantal donateurs ll. 
In 1989 hebben zich 16 nieuwe leden 
aangemeld; wegens verhuizing heeft er 1 

f ) 
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Als u in de lawine van reisgidsen door 
de bomen het bos niet meer ziet, 
ga dan naar CEBUTO, uw vakantie- 
specialist. 
Beteruitmet CEBUTO 

iür±ei [inden 
OFFSET ·(I(HIRUK·F0IO(OPIE· LEIDA 

NIEUW: 
Copien tot maar liefst 91 cm. breed 

en 6 meter lang. Klaar terwijl u wacht! 
BEL NU: 071- 120815 

Vliet 4a-6 (bij het Rapenburg). 

Leids schilder- en tekengenootschap 
ARS AEMULA NATURAE " 

Pieterskerkgracht 9, Leiden. 
dag- en avondkursussen: 
• akwarel/eren, tekenen, 
• modeltekenen, • etsen, 
• boetseren, • schilderen. 
inlichtingen: telefoon 071- 140784 

g % @ % ~· LEREN SI 
PIJPROKEN? ct4'kr€ #: .-Fe. Neem er "........ de tijd 

$R001¥10$$410I KOOYKER voor! 

Doezastraat 21 Jacqueline van Heteren sinds 1863 
2311 GZ Leiden Lange Brug 30 

Boekhandels: 2311 TM LEIDEN 
Tel. 120727/144208 071-122 395 Breestraat 93,2311 CK Leiden. 

de Kempenaerstraat 28 Tel. 071-160500. 
Marcella Bus 2341 GM Oegstgeest 

academie Leidse Plein AZL, Korevaarstraat 3 Tel. 172308/154916 
Rijnsburgerweg 10,2333 AA Leiden. Leiden. scientlflque de beauté - Paris Tel. 071-160515. ·-· 

Doezastraat 30 Leiden tel. 071-133941 

Patersbrugontwikkelingen 
In de wijkkrant van oktober 1989 hebben 
we uitgebreid aandacht besteed aan de 
ontwerpen voor een nieuwe Patersbrug, die 
door 3 architecten ingeleverd waren nav 
een door de gemeente uitgeschreven prijs- 
vraag. Onze slotconclusie was, dat we 
hoopten, het resultaat spoedig uit de 
dagbladen te vernemen. 
En resultaat heeft het inderdaad gehad, 
echter pas in februari 1990: B & W be- 
sloten toen de plannen af te wijzen van- 
wege de hoge kosten! In de voorwaarden 
waaraan de plannen moesten voldoen was 
o.a. een kostenbedrag van f 500.000,-- 
genoemd, een bedrag waar de architecten 
zich keurig aan gehouden hebben, waarbij 
zij ervan uitgingen dat dit bedrag 
bedoeld was voor de bouwkosten ex BTW., 
een vrij gebruikelijke gang van zaken. 
Achteraf is gebleken, dat niet duidelijk 
is aangegeven, wat er allemaal in die f 
500.000,- diende opgenomen te zijn: de 
bouwkosten, de BTW, de voorbereidings- 
kosten van de afd. Civiele Werken en de 
architectkosten (tesamen zo'n 25 %) , 
waardoor het totaalbedrag ver boven het 
geraamde bedrag kwam. 
Overigens wees het juryrapport het 
ontwerp van Descombes als winnaar aan. 
De gemeente heeft onzorgvuldig 
geopereerd, aldus de opvatting van de 
leden van de raadscommissie voor 
ruimtelijke ordening en verkeer. 
De wethouder gaf toe dat de gang van 
zaken niet de schoonheidsprijs verdient. 
Het ambtelijk advies aan E & W hield 
herbouw van de bestaande booms tamme- 
tjesbrug in, mede gezien de relatief 
geringe onderhoudskosten in de loop der 
jaren. 
Gezien haar financiele positie en de 
andere wensen die er leven (herinrichting 
Breestraat, stationsplein) heeft het 
College besloten dit advies over te 
nemen. 

J.J.M. Gerritsen 

Programma Pieterskerk 
maart 
za 24 optie diner 

april 
zo 01 
ma 02 
di 03 
vr 06 
za 07 
zo 08 
do 12 
vr 13 
WO 18 

za 21 
vr 27 
za 28 
ma 30 

Beurs v. Duitse wijn 
idem, symposium 
idem, seminar 

opbouw beurs 
Antiquare, boekenbeurs 
idem 

Bachkoor, Mattheus 
idem 

feestavond, prof.Hoedemaker 
19.00-01.00 

Rommelmarkt 09.00-17.00 
Sterrewacht? 19.30-23.00 
Sterrewacht, optie 
Koninginnedagconcert 
wijkvereniging 

mei na 05 Dankdienst 5 mei 
za 05 Bevrijdingsconcert 

RCM Vox Humana 

400 jaar Hortus Leiden 
periode maart/juni 

"Impressies uit vier eeuwen 
Hortus" in het tuinhuis; 
orchideeén in de kassen; 

: gratis toegang ivm 
museumweekeinde; 
Floraconcert, aanvang 15 uur 
offic. opening Clusiustuin 
overzichtstentoonstelling 
bloembollencultuur in 
Nederland; 

7 t/m 11.5 : intern. symposium 
"De authentieke tuin" 

18 t/m 20.5: Ikebana- en Origami- expos. 
26.5- 17.6: tentoonstelling Orangerie: 

"Sieraden en aquarellen" 
9.6 nat. milieu- en bijenmarkt 

terrein Sterrewacht 
23.6- 1.7 : 'bijenvolken en vetplanten 

Vanaf maart: 

13 t/m 17 .4: 
28 + 29.4 

29.4 
1.5 
5 t/m 13.5 

3 

19.00-24.00 

19.00-23.00 
10.00-23.00 
10.00-23.00 
16.00-21.00 
10.00-18.00 
10.00-18.00 
19.00-23.30 
10.00-16.00 

14.00-16.30 

09.00-11.00 

20.00-23.00 



bedankt . voor h e t

hebben ondanks aanmaning hun c o n t r i b u t i e
n i e t betaald en z i j n begin 1990 a l s l i d
geschrapt.

In 1989 heeft de voorbereiding van de
vier ing van he t twaal f -en-een-hal f jar ig
bestaan van de verenig ing vee l t i j d
gekos t . Het feestcomité bestond u i t :

R . J . van C r u i j s e n , v o o r z i t t e r
A.W. Wamsteker-Meijer, s e c r e t a r i s
J . J .M . Ger r i t sen , penningmeester
J.Wieles
M. Hage
Y. Touw
K . P. P o s t

vee l s t e u n
h e t

H e t feestcomité h e e f t v o o r t s
gehad van de gemeente en
g e m e e n t e a r c h i e f .

H e t f e e s t werd gehouden in de P ie te rske rk
® bestond u i t ‘ e e n e x p o s i t i e e n een

feestavond.
H e t programma v a n de e x p o s i t i e b e t r o f de
onderwerpen:

= t w a a l f - e n - e e n - h a l f j a a r w i j kve ren ig ing
- twaa l f - en -een -ha l f j a a r bouwen e n

r e s t a u r e r e n i n d e w i j k
= wonen in de w i j k in heden en ver leden
- d e P i e t e r s k e r k v a n u i t d e arch ieven
‐ h i s t o r i s c h e miniatuurkostuums

D e e x p o s i t i e was gedurende een week
t u s s e n 3 0 a p r i l e n 7 mei open voor
pub l i ek op de t i j d e n d a t de Pieterskerk
geopend was. H e t a a n t a l ge interesseerden
bedroeg 1000.

feestavond bestondH e t programma van de
onder meer debehalve u i t feestredes van

bu rgemees te r, mr C . Goekoop, en de
v o o r z i t t e r van de veren ig ing , R . J . van
C r u i j s e n , u i t een show van ant ieke
kostuums u i t d e c o l l e c t i e van mevrouw D e
Jonge-De M e i j e r e . He t geheel werd o m l i j s t
met muziek. H e t aantal bezoekers van de
feestavond b l e e f a a n z i e n l i j k achter b i j
d e v e r w a c h t i n g e n , n a m e l i j k 300.

A l s gebru ike l i j k organiseerde de
veren ig ing op Koninginnedag weer een
c o n c e r t ín de Pieterskerk .

Voor w a t b e t r e f t on tw ikke l i ngen in de
binnenstad h e e f t h e t bes tuu r z i c h b e z i g

pieterskerkchoorsteeg11 ‐ leiden
telefoon 122184

lidmaatschap; 7 leden

a t eFoundation Boetiek
_ _ Doezastraat19

G e o p e n ddi U/mza:9‐ 17uur, do.koopavond

uden met onder meer de volgende zaken
nummers t u s s e n haakjes verw i j zen naar

d e a fl e v e r i n g e n van d e k r a n t ) :

. bezwaar t e g e n h e t bouwplan K a i s e r s t r a a t
( 4 9 )

‚ h e t gebruik van de
voormal ige F i a t g a r a g e aan de
Garenmarkt/Korevaarstraat ( 4 9 en 5 0 )
de reclamezuilen en andere obstakels in
de Brees t raa t

‚  d e  v e r k e e r s m a a t r e g e l e n
Noordeinde ( 4 9 en 5 0 )

. nieuwbouw t . b . v . Gemeentearchief

. nieuwbouw woonpand
Muskadelsteeg/Pieterskerkhof ( 5 1 )

‚ p a r k e e r f a c i l i t e i t e n voor bezoekers van
de spelotheek voor gehandicapten ín de
V r o l i j k e Ark

leeggekomen

o p h e t

hoek

b l i j k t d a t h e t e f f e c t wel iswaar
z o g r o o t i s , maar t o c h ook n i e t

geheel verwaarloosbaar. T i j d e n s h e t
rege lmat ig gevoerde o v e r l e g in de
Werkgroep P i e t e r s - en Academiewijk m e t de
gemeente kunnen de
bestuursvertegenwoordigers zeker n u t t i g e
bijdragen leveren. In de kranten 59 en 52
wordt er een beknopt v e r s l a g van gedaan.
Gedurende v r i j w e l h e t gehele j a a r h e e f t
h e t b e s t u u r de verwacht ing gehad
betrokken te mogen worden b i j de
e v a l u a t i e van h e t parkeerregime in de
binnenstad, maar de be t re f fende n o t a is
n o g n i e t v r i j g e g e v e n .

Steeds
n i e t

Tegen h e t einde van h e t j a a r is een b e g i n
gemaakt me t een i e t s andere werkw i j ze van
h e t b e s t u u r . A l l ange r l e e f d e h e t gevoe l
d a t d e w i j k v e r e n i g i n g i e t s t e v e e l a l l e e n
r e a c t i e f i s e n da t e igen i n i t i a t i e f o p
z i j n p l a a t s zou z i j n . Daarom i s e e n o p z e t
voorbereid waar in bestuurs leden, b i j
voorkeur samen m e t wi jkbewoners , een
bepaald onderwerp aanpakken, in k a a r t
brengen en a c t i e voorbereiden. In h e t
volgende veren ig ings jaa r z a l d a t g e s t a l t e
k r i j g e n .

He t bestuur h e e f t de ve ren ig i ng
vertegenwoordigd b i j o f fi c i e l e
gelegenheden, waaronder de
nieuwjaarsrecept ie t e n stadhuize, de d i e s
van d e U n i v e r s i t e i t , d e p r e s e n t a t i evan
d r i e on twerpen voor de Pa te rsb rug over de
W i t t e S i n g e l , d e opening van h e t
gerestaureerde Jean M i c h e l h o f j e en de
d r i e oktobervier ing.

A.W. Wamsteker-Meijer,

s e c r e t a r i s
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Koninginnedag Concert 30apr i l in de Pieterskerk

Gitaar ensemble
onder leiding van Bert Maas

m.m.v. 1dwarsfluitist
Latijns/Amerikaanse componisten:

- Leo Browes
- Heitor Villa-Lobos

o.a. arrangement van 2 Beatle’s songs.

Hout Blazers ensemble
o.l.v. Hans Stoop

Divertimento van Mozart.

Strijkorkest o.l.v. Hennie Briër.
Divertimento van Joseph Hayden.

Solowerken voor viool en piano.

k k K K K R E K K E R E R E R K E K R K E R K R K E L E L E R E ,H e t Bestuur v a n c e V e r e n i g i n z
v o o r P i e t e r s - e n A c a d e m i e w i j k

B i j deze g e e f t ondergetekende en _ Levendaal-uest is
N A A M : s o n s e n c e s e e s e r v e c v e v e e e t e l e f o o n s . . . v o l g t samenges te ld :
A Ì T E S : . . s e s s s n s s e o v v e e s s s e s v e e postcode: .......
z i c h op a l s l id /donateur m e t i n g a n g v a n ..….…..... Mu. A.W. Wamsteker-Meijer
v a n de Ve r e n i g i n g v o o r P i e t e r s - en Academiewijk v o o r z i t t e r Nieuwstees 23

i t t N i t e e g 2

en Levendaal -west , en v e r k l a a r t de c o n t r i b u t i e /
d o n a t i e ( * ) ad fl . .…….…. te hebben overgemaakt
op de g i ro /bankreken ing van de v e r e n i g i n g .

t e l . 124341
D.  Xo r reau

s e c r e t a r i s Aalmarkt 6 aa
t e l . 122694

L e i d e n , . . . . . . e « e e v a s e s e n e r e e r e e E e J . J . M . G e r r i t s e n
‚ penningmeester Rapenburg 20

(handtekening) (waarnesend) t e l . 120072
L . J . A . P i j n a c k e r

postgironummer: 3664416 l i d R.Cons ient ies t r. lá
bankrekeningnummer: 33 55 58 402 (Rabo) C . F. van der Schaaf

‚ ‚ ‚ l i d P.kerkchoorstees 23
(#*) c o n t r i b u t i e fl . 1 0 , - - p e r j a a r per g e z i n te l . 122459

£ l . 7,50 p e r j a a r voo r alleenstaanden. L . A . Vos OO
l i d Nieuwsteeg 13

opgaveformulieren kunnen b i j bestuursleden
worden afgegeven of naar postbus 11016, 2301 EA
Leiden worden gezonden.

t e l . 131734
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l i d ‐ Groepherengrach
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